
Memo

Datum:
17 december 2020

Onderwerp: Populier Hugo de Grootlaan

Ter attentie van: Gemeenteraad 

Afzender: College 

Inleiding
In mei 2020 is er een grote zijtak afgebroken van de ruim 100 jaar oude 
Canadese populier aan de Hugo de Grootlaan. Dit was aanleiding om onderzoek 
te laten doen door een extern bureau naar de kwaliteit, veiligheid en toestand van 
de boom. Uit dit onderzoek bleek dat de stam van de boom goed is, maar de 
kroon erg zwaar is. Bij verschillende takken is sprake van bastscheuren. Omdat 
de veiligheid voor inwoners voorop staat, hebben wij de omgeving (middels 60 
brieven en een artikel op de gemeentepagina) hierover geïnformeerd. Op dat 
moment was er nog geen kapvergunning aangevraagd, maar we hebben in de 
brief vermeld dat we voornemens zijn om een kapvergunning aan te vragen.

Nadat deze brief in de wijk is verstuurd zijn bewoners een handtekeningenactie in 
de buurt gestart voor het behoud van de boom. Daarnaast is ook een online 
petitie opgestart. De handtekeningenactie in de wijk heef 40 handtekeningen 
opgeleverd. Via de online petitie hebben 156 mensen hun handtekening gezet 
(waaronder ook mensen buiten Barneveld). De initiatiefnemers van de 
handtekeningenactie hebben bij de gemeente gevraagd of er een second opinion 
kon worden gedaan naar de boom. De resultaten van dit tweede onderzoek zijn 
inmiddels binnen. Tijdens het tweede onderzoek is nadrukkelijk gekeken naar de 
veiligheid van de boom. Uit het tweede onderzoek blijkt dat het flink snoeien van 
de kroon, voor nu, afdoende is. De populier is op 25 november behandeld in de 
commissievergadering. Tijdens de commissievergadering is toegezegd dat er een 
boom van enige omvang wordt terug geplant als uit het tweede onderzoek bleek 
dat de boom inderdaad gekapt moet worden. Daarnaast worden elders in de wijk 
nog twee bomen geplant. 

Tijdlijn
Juli 2020 1e onderzoeksrapport geeft aanleiding om boom te kappen
Oktober Bewoners geïnformeerd middels brief en artikel 

gemeentepagina
November Op verzoek van bewoners en toezegging gemeente een 

second opinion opgevraagd
November Tweede onderzoeksrapport binnen
December Informeren initiatiefnemers + omwonenden



Januari/ 
februari 2021

Snoeien populier

 
Advies
De populier is een beeldbepalende boom in de buurt en daardoor ook van 
emotionele waarde. Daarnaast wordt door de aanwezigheid van de grote boom 
de biodiversiteit voor de omgeving versterkt. Vanwege deze redenen en de 
uitkomsten van het tweede onderzoek is het advies om de boom de komende 
jaren flink te snoeien op regelmatige basis. Hierdoor kan de boom nog enkele 
jaren blijven staan en kan de veiligheid voor inwoners worden gegarandeerd. De 
boom wordt de komende jaren nauwlettend in de gaten gehouden. De boom 
wordt, op basis van de stamomtrek, op minstens 100 jaar oud geschat. Daarmee 
staat de boom er al langer dan de gemiddelde levensverwachting die er is voor 
de populier. Als blijkt dat de conditie van de boom over enkele jaren toch 
verslechtert, waardoor de veiligheid niet meer te garanderen is, dan wordt alsnog 
een kapvergunning aangevraagd. Dit communiceren we ook met de 
omwonenden van de boom. De boom kan in januari/ februari 2021 worden 
gesnoeid. 

Op dit moment wordt gewerkt aan een biodiversiteitsplan. Ook is de planning om 
volgend jaar een boombeleidsplan te realiseren. In deze plannen zal worden 
aangeven hoe om te gaan met vergelijkbare bomen.

Kosten
De kosten voor het snoeien kunnen we dekken uit de regulier begroting het gaat 
om € 3800.00 excl. BTW. Het eerste en tweede onderzoek hebben € 3339,00 
excl. BTW gekost. 

Communicatie-aanpak
1. Collegebesluit en informeren raad
2. Gesprek voeren met initiatiefnemers (uitkomsten onderzoek bespreken 

en afweging/voorstel gemeente).
3. Brief sturen naar omwonenden (zie boodschap)
4. Artikel gemeentepagina 


